
 

Gmina Szudziałowo  

 

PROTOKÓŁ IV.2024 

IV zwyczajna sesja Rady Gminy Szudziałowo  

z dnia 26 września 2024 r. 

1. Otwarcie.   (09:09:22 - 09:09:26) 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Animacji Kultury i Rekreacji. Rozpoczęła się o godz. 
9:00 a zakończyła o godz.11:00 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych. 

Obecni:   

1. Borowski Janusz 

2. Dmitruk Katarzyna 

3. Gryc Marek 

4. Jacewicz Iwona 

5. Karczewska Bożena 

6. Makarewicz Agnieszka 

7. Onoszko Michał Antoni 

8. Picewicz Mirosław 

9. Sawicki Piotr Jacek 

10. Sokołowski Dawid 

11. Stasiewicz Jerzy Zbigniew 

12. Supronik Michał 

13. Wojszel Piotr 

Nieobecni:   

1. Baranowski Krzysztof 
2. Fiedorec Krystyna 

 

Udział wzięli: 

1. Pani Renata Czaban - Tarasewicz Wójt Gminy 

2. Pani Anna Czeremcha  - Skarbnik Gminy 

3. Pani Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy 



4. Pan Krzysztof Bach - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szudziałowie 

5. Pan Marek Grzybowski - Z-ca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Szudziałowie 

6. Elżbieta Jaroszewicz - Dyrektor Gminnego Ośrodka Animacji Kultury i Rekreacji 

7. oraz 19 sołtysów wsi. 

2. Ustalenie porządku.   (09:09:30 - 09:12:19) 

Projekt porządku przedstawiła Pani Agnieszka Makarewicz Przewodnicząca Rady Gminy.  

Pani Renata Czaban - Tarasewicz - Wójt Gminy zgłosiła wniosek o zmianę porządku poprzez 

wykreślenie punktu w sprawie dopłat do taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzenia ścieków oraz dopisanie punktu Uchwała w sprawie pomocy 

finansowej powodzianom. 

Do projektu porządku uwag nie wniesiono.   

Wynik głosowania poniżej. 

2.a. Głosowanie w sprawie ustalenia porządku.   (09:12:23 - 09:12:35) 

głosowanie Głosowanie w sprawie ustalenia porządku. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 09:12:25 - 09:12:35 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 



1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

3. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z III sesji.   (09:15:29 - 09:15:32) 

Informację o sposobie załatwienia wniosków przedstawiła Pani Renata Czaban - Tarasewicz 

Wójt Gminy. 

Uwag nie było i Rada Gminy przyjęła do wiadomości treść informacji. 

4. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie miedzy sesjami.   (09:15:34 

- 09:30:04) 

Dane dotyczące działań Wójta w okresie od III sesji przedstawiła Pani Renata Czaban - 
Tarasewicz Wójt Gminy. 
 
Uwag nie było i Rada Gminy przyjęła do wiadomości treść informacji oraz zakres zadań 
poodejmowanych przez Wójta. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024.  (09:30:06 

- 09:35:09) 



Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024 przedstawiła Pani 

Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy. 

Uwag nie było. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości treść informacji 

6. Zmiany budżetu gminy na 2024 rok.   (09:35:12 - 09:50:35) 

Z upoważnienia Wójta uchwałę omówiła Pani Anna Czeremcha  - Skarbnik Gminy. 

Uwag nie było. 

 

W sprawie załącznika inwestycyjnego głos zabrała Pani Renata Czaban - Tarasewicz Wójt 

Gminy: 

• Budowa sieci wodociągowej na terenie gminy Szudziałowo: Markowy Wygon, 
Poczopek, Klin, Chmielowszczyzna jest już w trakcie realizacji. I tu jest prośba do 
mieszkańców wsi Markowy Wygon, Poczopek o przyłączenia do sieci teraz, w związku 
z tym, że będzie lany asfalt. 

• Przebudowa hydroforni w Babikach odroczona. Po otwarciu ofert kwoty były dużo 
większe niż zamierzenia. Rozmawiałam z projektantem musimy założyć dużo większą 
kwotę wysokości 4 mln zł. Pieniądze te wykorzystamy na modernizację świetlicy w 
Szudziałowie i Wierzchlesiu. Środki na przebudowę hydroforni pozyskamy z innych 
źródeł. 

• Budowa/przebudowa zbiorników retencyjnych w Wierzchlesiu i Chmielewszczyźnie 
wniosek musimy uzupełnić, jesteśmy na I miejscu na liście. Jeszcze w tym roku 
podpiszemy umowę. 

• Przebudowa dróg w miejscowościach Szudziałowo i Szczęsnowicze już zakończone. 
Wykonawcą była firma Strabag natomiast podwykonawcą Usługi drogowe Krzysztof 
Błahuszewski. Dziękuję bardzo Panu Romkowi Błahuszewskiemu za uwzględnienie 
wszelkich wniosków mieszkańców. 

• Przebudowa dróg gminnych w miejscowościach: Trzciano Nowe, Trzciano Stare, 
Talkowszczyzna, Chmielowszczyzna, Suchynicze, Zubrzyca Wielka - mieliśmy trochę 
problemów z dokumentami, mały zamęt w biurze geodezji, drogi są wąskie, kręte, ale 
daliśmy radę. 

• Cyberbezpieczny  Samorząd wyłoniliśmy wykonawcę audytu. 

• Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie gminy Szudziałowo podpisaliśmy 
umowę, lampy będą ledowe, energooszczędne. 

• Budowa linii oświetlenia ulicznego w Wierzchlesiu i Miszkienikach Wielkich jesteśmy 
na etapie wyboru wykonawcy. 

• Doposażenie siłowni w klubie młodzieżowym w Szudziałowie mieszkańcy chwalą 
dotychczasowe działani i bardzo chętnie korzystają. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich Komisji Rady Gminy. 

 



Uwag do projektu nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 

UCHWAŁA  Nr IV.21.2024 

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 rok, stanowiącą w protokole stronę Nr 23. 
 
Wynik głosowania poniżej. 

6.a. Głosowanie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 rok.   (09:51:03 - 

09:51:42) 

głosowanie Głosowanie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 
rok. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 09:51:28 - 09:51:42 

typ głosowanie jawne 
imienne 

większość bezwzględna większość ustawowego 
składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 



6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

7. Zmiana WPF na lata 2024 – 2038.   (09:51:56 - 09:53:25) 

Z upoważnienia Wójta Gminy projekt uchwały omówiła Pani Anna Czeremcha Skarbnik 

Gminy. 

 

Projekt uchwały uzyskały pozytywne opinie wszystkich Komisji Rady Gminy. 

Uwag do projektu nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 

 
UCHWAŁA Nr IV.22.20245 

w sprawie zmiany WPF na lata 2024 - 2038, stanowiącą w protokole stronę Nr 43. 

Wynik głosowania poniżej. 

7.a. Głosowanie uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2024 - 2038.   (09:53:29 - 09:54:03) 

głosowanie Głosowanie uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2024 - 2038. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 09:53:31 - 09:54:03 



typ głosowanie jawne 
imienne 

większość bezwzględna większość ustawowego 
składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

8. Uchwała w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości.   (09:54:19 - 09:56:43) 

Projekt uchwały omówiła Pani Renata Czaban - Tarasewicz Wójt Gminy: 



• Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 01 sierpnia 2024 r. w sprawie 

górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2025, od 

1 stycznia 2025 roku podwyższone zostały maksymalne stawki podatków i opłat 

lokalnych o wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych, który w I półroczu 2024 r. 

w stosunku do I półrocza 2023 r. wyniósł 102,7 (wzrost cen o 2,7%).  

• Proponowany poziom waloryzacji stawek podatkowych ma na celu zapewnienie 

wzrostu dochodów budżetowych na poziomie umożliwiającym realizację założonych 

zadań realizowanych przez gminę a w szczególności posiadania środków na 

funkcjonowanie i wkłady własne. 

• Prognozowany wzrost podatku od osób pranych 11 558 zł w skali roku oraz od osób 

fizycznych 15 141 zł. 

Wcześniej projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich Komisji Rady Gminy. 

Uwag do projektu nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 

 
UCHWAŁA Nr IV.23.2024 

w sprawie podatku od nieruchomości, stanowiącą w protokole stronę Nr 64. 

Wynik głosowania poniżej. 

8.a. Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości.   (09:56:47 - 09:57:08) 

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 
nieruchomości. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 09:56:49 - 09:57:08 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.69 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid WSTRZYMAŁ SIĘ 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

9. Ustalenie zasad bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego.   (09:57:32 - 09:59:30) 

Projekt uchwały omówiła Pani Renata Czaban - Tarasewicz Wójt Gminy: 

• Zgodnie z art. 13 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo 

oświatowe  Rada gminy określa wymiar bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki, 

wysokość opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, 

w którym kończą 6 lat za czas przekraczający bezpłatny wymiar oraz warunki 



częściowego lub całkowitego zwolnienia z w/w opłat w publicznych przedszkolach 

i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych. 

• Opłata za korzystanie z wychowania przedszkolnego podlega waloryzacji na zasadach 

określonych w art. 52 ust. 4-6 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu 

zadań oświatowych. W związku z Obwieszczeniem Ministra Edukacji i Nauki z dnia 

27 lutego 2024 r. w sprawie wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego opłata za wychowanie 

przedszkolne została zwaloryzowana w niniejszej uchwale do wysokości 1,44 zł. 

Wcześniej projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich Komisji Rady Gminy. 

Uwag do projektu nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt. 

 
UCHWAŁA Nr IV.24.2024 

w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 
opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem 
przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Bohaterów Powstań 
Narodowych w Szudziałowie prowadzonej przez Gminę Szudziałowo, stanowiącą w 
protokole stronę Nr 67. 

Wynik głosowania poniżej. 

9.a. Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia zasad bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego.   (09:59:34 - 10:00:03) 

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia zasad bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 09:59:48 - 10:00:03 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 



ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

10. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet radnym i sołtysom 

oraz zwrot kosztów podróży służbowych radnym i sołtysom.   (10:00:16 - 10:01:30) 

Projekt uchwały omówiła Pani Renata Czaban - Tarasewicz Wójt Gminy: 

• Wydział Nadzoru i Kontroli PUW zasugerował poprawienie uchwały w dwóch 

punktach: wprowadzić odliczenia za nieobecność Przewodniczącego Rady oraz 

dopisać przy wypłacaniu diet sołtysów. 

• Pozostałe zapisy uchwały pozostają bez zmian.  



 

Wcześniej projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich Komisji Rady Gminy. 

Uwag do projektu nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt. 

 
UCHWAŁA Nr IV.25.2024 

w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet radnym i sołtysom oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnym i sołtysom, stanowiącą w protokole stronę Nr 69. 

Wynik głosowania poniżej. 

10.a. Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet 

radnym i sołtysom oraz zwrot kosztów podróży służbowych radnym i 

sołtysom.   (10:01:32 - 10:01:50) 

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad 
wypłacania diet radnym i sołtysom oraz zwrot kosztów podróży 
służbowych radnym i sołtysom. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 10:01:40 - 10:01:50 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 



2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

11. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników ochotniczych straży pożarnych.   (10:02:02 - 10:02:05) 

Projekt uchwały omówiła Pani Renata Czaban - Tarasewicz Wójt Gminy: 

• Podobnie jak poprzednia uchwała na wniosek Wydziału Nadzoru i Kontroli PUW 

zmieniamy w paragrafie pierwszym poprze dopisanie "za każdą rozpoczętą godzinę 

liczoną według zasad określonych w art. 15 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych 

strażach pożarnych" 

 

Wcześniej projekt uchwały uzyskały pozytywne opinie wszystkich Komisji Rady Gminy. 

Uwag do projektu nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt. 

 
UCHWAŁA Nr IV.26.2024 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
ochotniczych straży pożarnych, stanowiącą w protokole stronę Nr 72. 

Wynik głosowania poniżej. 



 

11.a. Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych.   (10:03:05 - 10:03:38) 

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 
pożarnych. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 10:03:19 - 10:03:38 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 



9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

12. Rozpatrzenie petycji w sprawie przyjęcia uchwały zobowiązującą do użycia 

wszelkich prawnych metod, aby nie dopuścić do utworzenia na terenie gminy 

ośrodków dla imigrantów.   (10:04:08 - 10:05:02) 

Głos zabrał Pan Marek Gryc Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

• Komisja odrzuciła petycję w całości, brak jest podstawy prawnej do podjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia uchwały kierunkowej zobowiązującej samorządową władzę 

wykonawczą do użycia wszelkich metod, aby nie dopuścić do tworzenia na terenie 

gminy jakichkolwiek ośrodków dla emigrantów nielegalnie przekraczających naszą 

granicę. 

Wcześniej projekt uchwały w sprawie odrzucenia petycji pozytywnie zaopiniowały wszystkie 
Komisje Rady Gminy. 

Uwag do projektu nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt. 

 
UCHWAŁA Nr IV.27.2024 

w sprawie rozpatrzenia petycji, stanowiącą w protokole stronę Nr 74. 

Wynik głosowania poniżej. 

13. Głosowanie Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia uchwały 

zobowiązującą do użycia wszelkich prawnych metod, aby nie dopuścić do utworzenia 

na terenie gminy ośrodków dla imigrantów.   (10:05:05 - 10:06:16) 

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie 
przyjęcia uchwały zobowiązującą do użycia wszelkich prawnych 
metod, aby nie dopuścić do utworzenia na terenie gminy ośrodków 
dla imigrantów. 



jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 10:06:02 - 10:06:16 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 



14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

13.a. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy powodzianom.   (10:06:30 - 10:08:59) 

Projekt uchwały omówiła Pani Renata Czaban - Tarasewicz Wójt Gminy: 

• Podczas Forum Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego wszyscy obecni 

włodarze podjęli decyzję o pomocy powodzianom.  

• Kwota jaką przekażemy będzie to 1 zł od mieszkańca według stanu na dzień 31 

grudnia 2024 roku tj. 2760 zł. 

• Jako urząd zorganizowaliśmy również zbiórkę rzeczy dla powodzian, dziękuję 

mieszkańcom za hojność i okazane serce w obliczu takiej tragedii. 

• W tej chwili potrzebne są już tylko pieniądze.  

 

Uwag do projektu uchwały nie było, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 
projekt. 

 
UCHWAŁA Nr IV.28.2024 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej, stanowiącą w protokole stronę Nr 77. 

Wynik głosowania poniżej. 

  

13.b. Głosowanie uchwały w sprawie udzielenia pomocy powodzianom   (10:09:01 - 

10:09:26) 

głosowanie Głosowanie uchwały w sprawie udzielenia pomocy powodzianom 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 10:09:12 - 10:09:26 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 



status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

14. Wolne wnioski.   (10:09:38 - 11:00:53) 

Głos zabrali: 

Pani Bożena Redos: 

• Wyciąć zakrzaczenia przy drodze Słójka – Nowinka 

• Wylać asfalt 800 m droga Słójka – Nowinka 

• Ustawić znak z ograniczeniem prędkości we wsi Słójka 



• Podsypać wjazd z drogi wojewódzkiej do posesji Państwa Kostro 

 

 

 

Pani Iwona Zaręba: 

• Wyciąć zakrzaczenia przy drodze Słoja – 10 km 

• Na działce prywatnej jest zgromadzonych bardzo dużo opon, czy to jest legalne? 

• Na drodze Słójka - Słoja są oznaczone drzewa, czy będzie robiona droga? 

 

Pani Ewelina Dobrenko: 

• Dziękuję za posprzątanie przy wiacie. Prosimy jeszcze o wyrównanie terenu i 

naprawę gontu na wiacie. 

• Porównanie drogi Zubrzyca Mała do posesji nr 12, 14 

• Wyciąć zakrzaczenia przy drodze od posesji Zubrzyca Mała 25 do Babik 

 

Pani Agata Ignatowicz: 

• Porównać drogę Horczaki - Wojnowce, szczególnie przy posesji Wojnowce nr 52 

• Proszę, aby operator równiarki zebrał też pobocze drogi, bo teraz równał tylko 

środkiem 

 

Pan Janusz Borowski: 

• Chciałbym podziękować Paniom za wykonanie pięknego wieńca dożynkowego i 

reprezentowanie Gminy Szudziałowo na Dożynkach w Hajnówce 

 

Pani Beata Suchwałko: 

• Porównać drogę Harkawicze – Pierożki 

• Wnioskuję o rozbiórkę świetlicy w Harkawiczach i odkrzaczenie działki 

 

Pan Paweł Jaworski: 

• Naprawić przepust w Babikach 

 

Pan Mirosław Kozłowski: 

• Zamontować barierki i wyczyścić przepusty w Łaźnisku.  

• Zamontować lusterko przy drodze 

 

Pan Mirosław Tomaszewski: 

• Przebudowa drogi Słójka - Jeziorek - droga wojewódzka  



• Nowinka działka nr 168 zrobiono nielegalne wysypisko śmieci. Dziękuję za 

porównanie drogi 

 

Pan Włodzimierz Auchimik: 

• Porównać drogę Sukowicze - Ostrówek i wykonać przepust 

Pani Ewelina Dobrenko: 

• Większość kwoty na stypendia trafiła do uczniów w Szudziałowie do klas 4-8, dlatego 

też wnoszę, aby klasy 1-3 również otrzymały stypendia 

 

Pani Aneta Olechno: 

• Ustawienie znaku ograniczenie prędkości do 50 km/h lub ustawienie znaków teren 

zabudowany w Miszkienikach Wielkich 

Pan Marek Gryc: 

• Ustawić znaki ograniczenie prędkości do 50 km/h we wsi Talkowszczyzna w tej chwili 

jest do 70 km/h i wyjazd z miejscowości Stare Trzciano jest niebezpieczny 

 

Pan Tadeusz Tokarewicz: 

• Wnoszę o zajęcie się problemem niższego traktowania Gminy Szudziałowo w 

sprawach inwestycji drogowych w odniesieniu do innych gmin (np. Gmina Sokółka, 

Gmina Janów) przez Starostwo Powiatowe w Sokółce.  

• 07 marca 2024 roku złożyłem drogą elektroniczną do Starosty wniosek o 

udostępnienie informacji publicznej w sprawie inwestycji dotyczących dróg. Nie 

otrzymałem odpowiedzi, bo nie podałem adresu do korespondencji. Odwołałem się 

do sądu administracyjnego, który nakazał udzielenie odpowiedzi na wniosek. 

Odpowiedź otrzymałem 07.06.2024 r. Dlaczego Starosta bronił odpowiedzi jak 

tajemnicy wojskowej? 

• Na drogi z 30 mln przeznaczono 10 mln 459 tyś. 

Odpowiedź na wniosek otrzymają Pani Wójt i Pani Przewodnicząca. 

 

Pan Jerzy Stasiewicz: 

• Pan Tokarewicz pomylił się ze stanowiskami i chyba Pan za nami tęskni.  

• Obecna Pani Wójt potrafiła dogadać się z Starostą i znalazła środki na wkład do drogi 

przez Minkowce. 

• To przez Pana działania gmina nie przystąpiła do związku powiatowo - gminnego. 

 

Pan Antoni Onoszko: 

• Radni nie są winni, że nie dogadał się pan  ze Starostą w sprawie dróg. 



 

15. Odpowiedź na wolne wnioski.   (11:00:55 - 11:00:57) 

Odpowiedzi na wolne wnioski udzieliła Pani Renata Czaban - Tarasewicz: 

• W sprawie dróg powiatowych odczytam Państwu odpowiedź na wnioski jaką 

otrzymaliśmy od Starostwa Powiatowego. 

• W sprawie opon składowanych na działce pracownik pojedzie i sprawdzi. 

• Przepust w Babikach ma poprawić wykonawca drogi. 

• Nielegalne wysypisko zgłosimy na Policję. 

• W miarę możliwości będziemy pozyskiwać środki na drogi. Proszę Państwa skończyły 

się już Polskie Łady, już nie będzie tak korzystnych dofinansowań. 

• Sytuacja ze zlewnią w Sokółce pokazała nam jak bardzo jesteśmy zależni od 

podmiotów zewnętrznych. Naszym priorytetem jest dalsza modernizacja oczyszczalni. 

 

16. Przyjęcie protokołu z III sesji.   (11:00:59 - 11:01:01) 

Do treści protokołu z III sesji uwag nie wniesiono i został on przez Radę przyjęty. 

 

Wyniki głosowania poniżej. 

 

17. Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z III sesji.   (11:01:03 - 11:01:55) 

głosowanie Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z III sesji. 

jednostka Rada Gminy Szudziałowo 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 26 września 2024 r. czas 11:01:04 - 11:01:55 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 



lp nazwisko imię głos 

1 Baranowski Krzysztof nieobecny 

2 Borowski Janusz ZA 

3 Dmitruk Katarzyna ZA 

4 Fiedorec Krystyna nieobecna 

5 Gryc Marek ZA 

6 Jacewicz Iwona ZA 

7 Karczewska Bożena ZA 

8 Makarewicz Agnieszka ZA 

9 Onoszko Michał Antoni ZA 

10 Picewicz Mirosław ZA 

11 Sawicki Piotr Jacek ZA 

12 Sokołowski Dawid ZA 

13 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA 

14 Supronik Michał ZA 

15 Wojszel Piotr ZA 

18. Zamknięcie obrad.   (11:02:06 - 11:02:08) 

Pani Agnieszka Makarewicz -Przewodnicząca Rady Gminy dokonała zamknięcia III zwyczajnej 

sesji dziękując wszystkim za aktywny udział. 

 

         Przewodnicząca Rady 

Agnieszka Makarewicz 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Czechowicz 

Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl 


